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З А П И С Н И К 
са  69. сједнице Представничког дома   

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 
  одржане  25. октобра   2005. године 

 
 
 Сједница је почела у 10.10 часова. Присуствовало је 39 посланика.  
 Оправдано су одсуствовали: Мирсад Ћеман, Абдулах Накаш, Мартин Рагуж, Бериз Белкић, Јозо 
Крижановић, Ибрахим Ђедовић, Мирко Благојевић и Елмир Јахић.                            
 Једном дијелу сједнице из Савјета министара БиХ присуствовали су министри Бариша Чолак и 
Мирсад Кебо, те замјеник министра одбране Енес Бећирбашић. Једном дијелу сједнице присуствовао је 
предсједник Управног одбора Управе за индиректно опорезивање БиХ Џоли Диксон, са сарадницима.  
 Из међународних организација сједницу су пратили Јелена Деспот: и Сања Станојевић – ОХР, 
Кристијан Хаупт – ОЕБС, Колин Портер и Мирослав Тадић – ЕUCАFАО. 
 Предсједавајући Дома Никола Шпирић у уводним напоменама рекао је да су посланици добили 
пречишћени предлог дневног реда са унесеним допунама које су усаглашене на Проширеном колегијуму 
Дома. 
 У оквиру расправе о предлогу дневног реда, Младен Поточник и Златко Лагумџија изнијели су 
предлоге закључака и затражили да их Дом усвоји као радне закључке. 
 Предлог закључка Младена Поточника – да Парламент БиХ затражи јавну расправу о јужној 
тачки излаза на море Коридора 5ц, није добио ентитетску већину. ''За'' је гласало 19 (ФБиХ 15, РС четири), 
''против'' три, ''уздржано'' четири посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да ће се накнадно спровести поступак усаглашавања, у складу са 
Пословником. 
 На предлог Златка Лагумџије, Дом је усвојио закључак који гласи: 
 Представнички дом Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине захтијева од Савјета 
министара БиХ да за сљедећу сједницу Дома припреми информацију о проблемима,  плановима и 
трансферу новца за потребе Регулаторне агенције за комуникације БиХ и Јавног РТВ сервиса Босне и 
Херцеговине, као независних и професионалних институција. 
 Закључак је усвојен са 22 гласа ''за'', два ''против'' и два ''уздржана''. 
 
 Послије гласања о претходним предлозима, предсједавајући Шпирић констатовао је да 69. сједница 
Представничког дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д: 
 

1. Усвајање записника са 66, 67. и 68. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Потврђивање Одлуке Предсједништва БиХ о утврђивању кандидата за генералски положај у 

Војсци Републике Српске; 
4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о предлозима 

закључака посланика Винка Зорића и Златка Лагумџије, поднесених у поступку разматрања 
Одлуке о прихватању Споразума о реструктурисању полицијских структура у Босни и 
Херцеговини, 

5. Захтјев посланика Душанке Мајкић за разматрање Предлога закона о допуни Закона о путним 
исправама  Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника; 
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6. Захтјев посланика Душанке Мајкић за разматрање Предлога закона о допуни Закона о 

извршењу Буџета  институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 2005. годину по хитном 
поступку,  у складу са чланом 105. Пословника; 

7. Захтјев посланика Николе Шпирића за разматрање Предлога закона о измјени Закона о слободи 
приступа информацијама  у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у складу са чланом 105. 
Пословника; 

8. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона Босне и Херцеговине о помиловању  
по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

9. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о имплементацији Конвенције о 
забрани развоја, производње, гомилања и употребе хемијског оружја и о његовом уништавању  по 
хитном поступку,  у складу са чланом 104. Пословника; 

10. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о Управи за индиректно опорезивање 
БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника; 

11. Предлог закона о поступку индиректног опорезивања (прво читање); 
12. Предлог закона о поступку принудне наплате индиректних пореза у Босни и Херцеговини 

(прво читање); 
13. Предлог закона о царинским прекршајима у Босни и Херцеговини (прво читање); 
14. Предлог закона о допунама Изборног закона Босне и Херцеговине (прво читање); 
15. Предлог закона о ревизији институција Босне и Херцеговине (прво читање); 
16. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о акцизама Босне и Херцеговине, са 

Извјештајем  Комисије за финансије и буџет (предлагачи: посланици Златко Лагумџија, Јозо 
Крижановић и Селим Бешлагић); 

17. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност, са  
      Извјештајем  Комисије за финансије и буџет (предлагачи: посланици Златко 
      Лагумџија, Јозо Крижановић и Селим Бешлагић);  
18. Предлог закона о основама геоматике у Босни и Херцеговини, са Извјештајем Уставно- 

правне комисије (предлагач: посланик Мирсад Ћеман); 
19. Предлог закона о празницима Босне и Херцеговине, са Извјештајем Уставно-правне комисије 

(предлагачи: посланици Златко Лагумџија, Јозо Крижановић и Селим Бешлагић); 
20. Предлог одлуке о организацији Секретаријата Парламентарне скупштине Босне и 

Херцеговине; 
21. Предлог одлуке о измјенама и допунама Одлуке о утврђивању комплекса зграда и земљишта 

за смјештај  институција БиХ, о њиховом  статусу, условима и начину коришћења; 
22. Давање сагласности за ратификацију: 

а)  Споразума између Босне и Херцеговине и Краљевине Шпаније о реципрочном   
     укидању виза за носиоце дипломатских и службених пасоша, 
b) Споразума о ваздушном саобраћају између Савјета министара Босне и 
      Херцеговине и Владе Републике Грчке, 
c) Споразума о ваздушном саобраћају између Савјета министара Босне и Херцеговине и 

Владе Републике Бугарске, 
d) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Краљевине  
      Норвешке о реадмисији властитих држављана и држављана трећих земаља, 
e) Допунског уговора о кредиту између Европске заједнице, Босне и Херцеговине и 

Централне банке Босне и Херцеговине, 
f)  Споразума о гранту задужбинског фонда (Пројекат заштите квалитета воде) између Босне 

и Херцеговине и Међународне банке за обнову и развој; 
23. Именовање три члана у Заједничку комисију оба дома, ради постизања споразума о  
       идентичном тексту Закона о Јавном РТВ сервису Босне и Херцеговине; 
24. Извјештај о активностима Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ 
     за период од 01.06. до 31.12.2004. године - пов. материјал. 

 
 
Ад – 1. Усвајање записника са 66, 67. и 68. сједнице Представничког дома 
 
 Записници са 66, 67. и 68. сједнице усвојени су једногласно, без примједаба.  
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Ад – 2. Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући је констатовао да су за ову сједницу одговоре добили: Сеада Палаврић, 
Адем Хускић, Јозо Крижановић и Петар Кунић. 
 
 Одговор је кратко коментарисао Петар Кунић.  
 Постављена су нова питања посланика како слиједи: 
 
Селим Бешлагић: 
 «Да ли ће Представнички дом ПСБиХ расправљати о стратегији преговарача за улазак у 
Европску унију? 
 Данас се све више прича о преговарачу, а мање о стратегији и обавезама које нас очекују на 
овом важном задатку. Одговор тражим од Савјета министара БиХ.» 
 
Милорад Живковић: 
 «Питање Савјету министара – да ли је одређено сједиште Агенције за поште (поштански 
саобраћај)? Као што је познато, прије 5-6 мјесеци донесен је Закон о поштама и закључак да ће након 
мјесец дана бити одређено сједиште Агенције.» 
 
Мухамед Морањкић: 
 «1. Задњих неколико дана посебно, иако је то у континуитету све вријеме, средства 
информисања, међу којима и Федерална телевизија, у централном дневнику, као ударну вијест даје да 
ову земљу води мафија. А потом набрајају разне криминалне радње. 
 Питам Предсједништво ове државе, Савјет министара БиХ и Колегијум - хоће ли се неко 
прозван огласити, демантовати или потврдити горе наведено? Јер ћутњa за грађане ове земље је 
признање да је то тако, а ако је тако, онда је то катастрофа за ову земљу и овај народ. 
 И друго питање – још у мају мјесецу ове године ја сам према Колегијуму Представничког 
дома ПСБиХ, по члану 130. Пословника, упутио интерпелацију у вези са обезбјеђењем законске и 
друге правне регулативе по којој ради, или треба да ради Административна комисија Парламентарне 
скупштине, а прије тога да се информише и овај дом, па и ја - шта то моментално од наведеног 
недостаје како би се хитно покренуле аткивности на њиховом доношењу. А за то сам понукан 
извјештајима ревизије и извјештајима о раду те комисије. Колегијум је поступио по истом члану, али 
по ставу 2, чиме је моја интерпелација преиначена у посланичко питање, које је на ред дошло, 
нажалост, јуче. Дакле, послије непуних шест мјесеци, и било је одбачено са образложењем да се овој 
комисији не могу постављати питања. Ја питам:  
 - Ко тумачи Пословник Парламентарне скупштине и чије је мишљење о овом конкретном 
случају мјеродавно, јер се ја са таквим образложењем Комисије не слажем? 
 И друго, ако је Административна комисија у праву, тражим да се моја интерпелација  оживи и 
по њој поступи.» 
 
Сеад Авдић: 
 «1. Ових дана и мјесеци, а може се рећи и година, поставља се питање тока приватизације у 
Босни и Херцеговини. Наиме, најновији догађаји упозоравају Савјет  министара БиХ да треба 
интервенисати у смислу заштите државних интереса Босне и Херцеговине. Прије свега, заштите 
државне имовине.  
 Како Савјет министара БиХ мисли правно заштитити државну имовину која се у бесцијење 
докапитализује у процесу приватизације, посебно у области прераде и дистрибуције нафте у Босни и 
Херцеговини? Јединствен економски простор - државни интерес тражи интервенцију државе у 
области нафтног тржишта тако да Савјет министара креира пројекат са ентитетским владама ради 
санације Енергопетрола и Рафинерије нафте Брод, са циљем да се 1,6 милијарди КМ промета 
годишње задржи у Босни и Херцеговине и тиме ове компаније већински задрже у државном 
власништву. 
 2. Шта је Савјет министара БиХ урадио по усвојеном извјештају Kомисије за људска права о 
могућој ревизији децертификованих полицајаца у Босни и Херцеговини. Овај извјештај је усвојио 
Представнички дом ПСБиХ и тиме је постала обавеза Савјета министара БиХ да га размотри и заузме 
свој став.» 
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Винко Зорић: 
 «1.Ових дана Савјет министара донио је одлуку да се из текуће резерве буџета одвоји 100.000 
КМ за помоћ настрадалим у земљотресу у Пакистану. Ту одлуку подржавам, али сам кроз исту ову 
форму, тј. заступничким питањем, питао Савјет министара БиХ – како ће и хоће ли помоћи у 
санирању штете која се догодила у земљотресу 2004. године у Совићима у општини Груде у БиХ? 
Ово питање сам раније поставио, али нисам добио одговор, нити је Савјет министара БиХ нешто 
предузео. Стога то питање понављам! 
 2. Када ће институције власти обезбиједити грађанима Босне и Херцеговине могућност 
гријања на лож-уље без плаћања акциза и пореза? Напомињем да су други енергенти ослобођени од 
истих обавеза?» 
 3. Хоће ли Савјет министара БиХ финансијски честитати и наградити Боћарски савез Босне и 
Херцеговине, чија је репрезентација освојила три медаље – златну, сребрну и бронзану на Свјетском 
првенству у Торину, које је одржано од 26. септембра до 1. октобра 2005. године?» 
 
Ружа Сопта: 
 «Ко је одређивао делегацију која је у Женеви 19.05.2005. бранила први Извјештај БиХ о 
имплементацији Конвенције о праву дјетета пред УН-овим Комитетом за право дјетета?» 
 
Иво Лозанчић: 
 «Моје питање министру правде – колико је закључено процеса против осумњичених за 
незаконито стицање имовине у посљедњих годину дана? Тражим имена власника и  вриједност 
одузете имовине.» 
 
Златко Лагумџија: 
 Шта су Савјет министара БиХ, Управа за индиректно опорезивање БиХ и остале државне 
институције учинили на спровођењу закључака Парламента од 31.08.2005. године о резултатима примјене 
Закона о допунама Закона о Царинској тарифи БиХ.  
 Поводом дискусије Златка Лагумџије, уз постављено питање, кратко су дискутовали Љиљана 
Милићевић и Момчило Новаковић. 
 
 
Ад – 3. Потврђивање Одлуке Предсједништва БиХ о утврђивању кандидата за  
             генералски положај у Војсци Републике Српске 
 
 Милорад Живковић изразио је очекивање да неко испред предлагача образложи Предлог 
одлуке.  
 Замјеник министра одбране Енес Бећирбашић поднио је Дому образложење Предлога 
одлуке. 
 Са 25 гласова ''за'' и три ''уздржана'' Дом је потврдио Одлуку Предсједништва БиХ о 
утврђивању кандидата за генералски положај у Војсци Републике Срспке, којом је на дужност 
начелника Генералштаба Војске Републике Српске предложен Драган Вуковић. 
 
 
Ад – 4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о предлозима  
               закључака посланика Винка Зорића и Златка Лагумџије, поднесених у поступку  
               разматрања Одлуке о прихватању Споразума о реструктурисању полицијских 
               структура у Босни и Херцеговини 
 
 Предсједавајући је констатовао да су посланици добили Извјештај Комисије Колегијума о 
усаглашавању предлога закључака Винка Зорића и Златка Лагумџије, предложених на 68. сједници 
приликом расправе о Споразуму о реструктурисању полицијских структура у Босни и Херцеговини. Рекао је 
да у Колегијуму није постигнута сагласност о предложеним закључцима, па је обављено гласање у другом 
кругу. 
 
            Први закључак није усвојен ни у другом кругу, јер је из Републике Срспке 11 посланика 
гласало ''против''. Предложени закључак гласи: «Представнички дом Парламентарне Скупштине 
БиХ инсистира да кантонални МУП-ови и Федерални МУП у даљњем току реформе полиције 
дијеле судбину са МУП-ом Републике Српске у вези са статусом и надлежностима. 
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 У другом кругу гласања о закључку под бројем 2, који су заједно предложили Винко Зорић и 
Златко Лагумџија, ''против'' је гласало осам посланика из Републике Српске, што је мање од 2/3, па је 
предсједавајући констатовао да је овај закључак усвојен. Према томе, усвојен је закључак који гласи: 

« Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ обавезује Савјет министара БиХ 
да овај дом информише о току реформе полицијских структура свака три  мјесеца, са акционим 
планом имплементације у наредном кварталу.» 
 
Ад – 5, 6. и 7.  
 
 Душанка Мајкић,у својству предлагача, образложила је предлоге закона и захтјеве за хитни 
поступак. 
 Дом није усвојио захтјеве предлагача из ових тачака за хитни поступак, по члану 105. Пословника, 
па ће се у редовној процедури разматрати: 
 -    Предлог закона о допуни Закона о путним исправама (предлагач: посланик Душанка Мајкић), 
 -    Предлог закона о допуни Закона о извршењу Буџета  институција БиХ и међународних  
                    обавеза Босне и Херцеговине за 2005. годину   (предлагач: посланик Душанка Мајкић) и 
 -    Предлог закона о измјени Закона о слободи приступа информацијама  у Босни и 
                   Херцеговини по хитном поступку (предлагач: посланик Никола Шпирић).                                                                         
 
Ад – 8,   9. и 10. 
 
 Дом је усвојио захтјеве Савјета министара БиХ да се по члану 104. Пословника разматрају: 
 -   Предлог закона Босне и Херцеговине о помиловању,     
 -  Предлог закона о имплементацији Конвенције о забрани развоја, производње, гомилања  
                  и употребе хемијског оружја и о његовом уништавању и  
 -  Предлог закона о Управи за индиректно опорезивање БиХ.        
 
 
Ад – 11. Предлог закона о поступку индиректног опорезивања (прво читање) 
 
 У расправи о Предлогу закона о поступку индиректног опорезивања учествовали су Тихомир 
Глигорић и Шефик Џаферовић. 
 Са 27 гласова ''за'', једним ''против'' и два ''уздржана'' усвојен је Предлог закона у првом читању.  
 Дом није био спреман да одмах пређе у расправу и у другом читању, па је предсједавајући позвао 
клубове да се покушају усагласити о поднесеним амандманима, да би Предлог закона био усвојен на 
наредној сједници Дома. 
 
Ад – 12. Предлог закона о поступку принудне наплате индиректних пореза у Босни и 
                Херцеговини (прво читање) 
 
 О овој тачки није било расправе, па је Предлог закона усвојен у првом читању. ''За'' су гласала 23, 
''против'' један, ''уздржан'' један посланик.  
 Предсједавајући је сугерисао клубовима посланика да се покушају усагласити и о  амандманима на 
Предлог овог закона, поднесеним у пленарној фази.  
 
Ад – 13. Предлог закона о царинским прекршајима у Босни и Херцеговини (прво читање) 
 
 Није било расправе.  
 Предлог закона усвојен је у првом читању са 27 гласова ''за'', једним ''против'' и два ''уздржана''. 
 Усвојен је и предлог предсједавајућег да се пређе у друго читање. 
 Ни у другом читању није било расправе, па је Дом усвојио Закон о царинским прекршајима у Босни 
и Херцеговини. ''За'' Закон  су гласала 24 посланика, два су гласала ''против'', један ''уздржан''. 
 
Ад – 14. Предлог закона о допунама Изборног закона Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Није било расправе ни о овој тачки дневног реда.  
 Дом је једногласно усвојио Предлог закона у првом читању, а затим је усвојен и предлог да се одмах 
разматра и у другом читању.  
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 Са 29 гласова ''за'' и једним ''удзржан'' усвојен је Закон о допунама Изборног закона Босне и 
Херцеговине.  
 
Ад – 15. Предлог закона о ревизији институција Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, вођена је дужа расправа у којој су учествовали: 
Душанка Мајкић, Ружа Сопта, Хазим Фелић, Милорад Живковић, Петар Кунић, Тихомир Глигорић, 
Момчило Новаковић, Љиљана Милићевић, Никола Шпирић, Сеада Палаврић, Винко Зорић, Шефик 
Џаферовић и Милош Јовановић. 
 Милорад Живковић предложио је да се надлежној комисији да нови рок од 10 дана да сачини нови 
извјештај и да се онда на истој сједници Предлог закона разматра у првом и у другом читању. Овај предлог 
подржао је Винко Зорић. 
 Предсједавајући Дома дао је предлог закључка на гласање. 
 Са 16 гласова ''за'', седам ''против'' и пет ''уздржано'' (Федерација БиХ 10, Република Српска шест), 
усвојен је закључак којим је Комисији за финансије и буџет одређен нови рок од 10 дана за подношење новог 
извјештаја, са могућношћу подношења нових амандмана на Предлог закона.  
 
Ад – 16. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о акцизама Босне и Херцеговине, са  
               Извјештајем Комисије за финансије и буџет (предлагачи: посланици Златко 
               Лагумџија, Јозо Крижановић и Селим Бешлагић) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да надлежна комисија није подржала принципе 
Предлога закона, па је подсјетио на процедуру у случају када је извјештај комисије негативан. 
 У расправи су учествовали: Љиљана Милићевић, Душанка Мајкић, Милош Јовановић, Златко 
Лагумџија, Никола Шпирић, Сеада Палаврић, Сеад Авдић, Нијаз Дураковић, Момчило Новаковић, Тихомир 
Глигорић, Филип Андрић, Младен Поточник, Винко Зорић, Ружа Сопта и Селим Бешлагић. Испред Управе 
за индиректно опорезивање БиХ говорио је предсједник Управног одбора Џоли Диксон. 
 Златко Лагумџија у расправи је предложо да Дом, уколико се не усвоји Извјештај Комисије, усвоји 
заључак, да се Предлог закона враћа Комисији, са новим роком за амандманску фазу до сједнице надлежне 
комисије, те да се позове Управни одбор Управе за индиректно опорезивање и Савјет министара да се 
укључе у израду овог закона. 
 Филип Андрић се сложио с предлогом закључка који је изнио Златко Лагумџија, с тим што је он 
предложио да Дом формира радну групу која ће радити на изради закона, а Савјет министара и Управу за 
индиректно опорезивање позвати да у свему Радној групи помогну како би заједно дошли до квалитетних 
рјешења. 
 
 Послије дуге расправе предсједавајући је на гласање дао Извјештај Комисије. 
 ''За'' је гласало 17, ''против'' 13, ''уздржана'' два посланика. По ентитетима, из Федерације БиХ ''за'' је 
гласало осам, из Републике Српске девет посланика.  
 Послије краће расправе везано за усаглашавање у Комисији Колегијума, предсједавајући је 
констатовао да нема услова да се на овој сједници спроведе усаглашавање и изврши други круг гласања, па 
ће се тај поступак обавити накнадно. 
 
Ад – 17. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност, са  

       Извјештајем  Комисије за финансије и буџет (предлагачи: посланици Златко 
       Лагумџија, Јозо Крижановић и Селим Бешлагић) 
 

Предсједавајући је подсјетио да је и о овом законском предлогу негативан Извјештај 
Комисије за финансије и буџет  и да Дом треба да расправља и одлучује о Извјештају. 

У име предлагача говорио је Златко Лагумџија. 
 У расправи су учествовали: Никола Шпирић, Нијаз Дураковић, Милорад Живковић, Момчило 
Новаковић, Златко Лагумџија, Тихомр Глигорић,  Мухамед Морањкић, Сеад Авдић, Сеада Палаврић, 
Љиљана Милићевић, Младен Поточник и Селим Бешлагић. 
 Послије расправе обављено је гласање о Извјештају Комисије. 
 ''За'' је гласало 17, ''против'' 13, ''уздржана'' три посланика. По ентитетима, из Федерације БиХ 
''за'' је гласало 11, из Републике Српске шест посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је Извјештај Комисије за финансије и буџет усвојен и да је 
тиме пао Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност.  
 На предлог Златка Лагумџије, Дом је у оквиру ове тачке усвојио сљедеће 
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З А К Љ У Ч К Е 
 1. Задужује се Управа за индиректно опорезивање БиХ да одмах приступи ажурирању и 
изради софтверских и системских ИЦТ рјешења, те пратеће документације која ће омогућити брзо 
увођење диференциране стопе, уколико законодавац то буде захтијевао. 
 2. Задужује се Савјет министара БиХ да најкасније до фебруара 2006. године информише 
Парламентарну скупштину БиХ о току и резултатима увођења ПДВ-а, те ефектима и реализацији 
социјалних програма, са цјеловитим планом активности до краја првог полугодишта 2006. године, 
укључујући и оцјену потребе мијењања пореских стопа. 
 
Ад  - 18. Предлог закона о основама геоматике у Босни и Херцеговини, са Извјештајем  
               Уставно-правне комисије (предлагач: посланик Мирсад Ћеман) 
 
 Предсједавајући Никола Шпирић рекао је да је Извјештај Уставно-правне комисије, као 
надлежне за разматрање овог законског предлога, негативан и  предложио да се одлучује о 
Извјештају. 
 Није било расправе, па се Дом одмах изјаснио о Извјештају. 
 ''За'' је гласало 17, ''против'' 14, ''уздржан'' један посланик. По ентитетима, из Федерације БиХ 
''за'' је гласало шест, из Републике Српске 11 посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да нема ентитетске већине и да ће се спровести поступак 
усаглашавања. 
 
Ад – 19. Предлог закона о празницима Босне и Херцеговине, са Извјештајем Уставно- 
               правне комисије (предлагачи: посланици Златко Лагумџија, Јозо Крижановић 
               и Селим Бешлагић) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Шпирић подсјетио је да је Уставно-правна комисија 
08. јуна 2005. године доставила Извјештај о Предлогу закона, у којем није подржала принципе, а да 
Дом на 59. сједници, одржаној 29. јуна, није усвојио Извјештај Комисије, па је Уставно-правна 
комисија поново разматрала Предлог закона и доставила нови извјештај, који је такође негативан. 
Нагласио је да се, као и у претходној тачки, разматра Извјештај и о њему одлучује. 
 Момчило Новаковић рекао је да постоји разлика између овог и претходног закона, јер је Дом 
већ једном разматрао Извјештај Уставно-правне комисије који је био негативан.  С обзиром да је и 
сада Извјештај Комисије негативан, запитао је докле се тако може расправљати.                                          
 Селим Бешлагић предложио је да се о Извјештају гласа и нагласио да би било добро да се 
Закон о празницима донесе.                                     
 У расправи су даље учествовали: Шефик Џаферовић, Никола Шпирић, Милорад Живковић, 
Момчило Новаковић и Петар Кунић. Секретар Дома Бранка Тодоровић, објашњавајући одредбе 
Пословника, рекла је да нема ограничења када је у питању расправа и одлучивање о негативном 
извјештају комисије. 
 Извјештај Уставно-правне комисије није усвојен. ''За'' је гласало 13, против 17, ''уздржан'' 
један посланик. Из Федерације БиХ ''за'' су гласала два, из Републике Српске 11 посланика. 
 Према томе,  o Приједлогу закона о празницима поново ће расправљати надлежна комисија и 
Дому доставити нови извјештај.  
 
Ад – 20. Предлог одлуке о организацији Секретаријата Парламентарне скупштине 
               Босне и Херцеговине 
 
 Хазим Фелић приговорио је да у Амандману VIII у Извјештају Комисије има техничка 
грешка, јер у тачки 2.б) тог амандмана стоји «изабрани» умјесто «именовани» званичник. 
 У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Никола Шпирић, Хазим Фелић, Петар 
Кунић и Адем Хускић. 
 Послије краће расправе одлучено је да се изјашњавање о Предлогу одлуке одгоди за наредну 
сједницу, а да се Административна комисија изјасни о  грешки на коју је у расправи указано. 
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Ад – 21. Предлог одлуке о измјенама и допунама Одлуке о утврђивању комплекса 
               зграда и земљишта за смјештај  институција БиХ, о њиховом  статусу,  
               условима и начину коришћења 
 
 О овој тачки није било расправе.  
 Дом је једногласно усвојио Одлуку о измјенама и допунама Одлуке о утврђивању комплекса 
зграда и земљишта за смјештај  институција БиХ, о њиховом  статусу, условима и начину 
коришћења. 
 
Ад – 22. Давање сагласности за ратификацију: 

  а)  Споразума између Босне и Херцеговине и Краљевине Шпаније о реципрочном   
      укидању виза за носиоце дипломатских и службених пасоша, 
  b) Споразума о ваздушном саобраћају између Савјета министара Босне и 
      Херцеговине и Владе Републике Грчке, 
c) Споразума о ваздушном саобраћају између Савјета министара Босне и Херцеговине и 

Владе Републике Бугарске, 
d) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Краљевине  
      Норвешке о реадмисији властитих држављана и држављана трећих земаља, 
e) Допунски уговор о кредиту између Европске заједнице, Босне и Херцеговине и Централне 

банке Босне и Херцеговине, 
f)  Споразум о гранту задужбинског фонда (Пројекат заштите квалитета воде) између Босне 

и Херцеговине и Међународне банке за обнову и развој. 
 

Без расправе, Дом је дао сагласност за ратификацију аката из ове тачке. 
 
Ад – 23. Именовање три члана у Заједничку комисију оба дома, ради постизања споразума о  

           идентичном тексту Закона о јавном РТВ сервису Босне и Херцеговине 
 

 У Заједничку комисију за усаглашавање идентичног текста Закона о Јавном РТВ сервису БиХ  из 
Представничког дома именовани су: Изет Хаџић, Винко Зорић и Ненад Мишић.  
 
Ад – 24. Извјештај о активностима Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ  
              за период од 01.06. до 31.12.2004. године - пов. материјал 
 
 Златко Лагумџија приговорио је што сједници не присуствује нико из Савјета министара 
БиХ кад се расправља о овом извјештају. Такође је приговорио што је на Извјештај стављена ознака 
«повјерљиво» и нагласио да не жели учествовати у расправи о њему у одсуству јавности.  
 Милорад Живковић такође је изразио сумњу у потребу разматрања Извјештаја без јавности, 
рекавши да се често злоупотребљавају одређени термини који се одређују због одређених 
околности. Предложио је да се од Савјета министара БиХ затражи изјашњење о томе да ли је 
Извјештај повјерљив или није.  
 Предсједавајући Шпирић рекао је да је материјал Парламентарној скупштини БиХ 
достављен као повјерљив и да је њена обавеза да са њим поступа у складу са одредбама Пословника 
које прописују начин поступања у случају повјерљивости. Нагласио је да једино подносилац 
материјала може скинути ознаку повјерљивости. 
 Секретар Дома Бранка Тодоровић објаснила је одредбе које регулишу начин поступања са 
повјерљивим материјалима. Такође је рекла да једино подносилац материјала може скинути ознаку 
повјерљивости. 
 На крају, предсједавајући је констатовао да се разматрање Извјештаја одгађа за наредну 
сједницу због одсуства подносиоца Извјештаја, а да ће се на наредној сједници затражити 
изјашњење предсједавајућег Савјета министара БиХ о степену повјерљивости Извјештаја о 
активностима Обавјештајно-безбједносне агенције БиХ за период од 01.06. до 31.12.2004. године.                   
 
 Овим је у 16.45 часова завршена  69. сједница Представничког дома.  
 Саставни дио Записника је транскрипт сједнице.   
 
              СЕКРЕТАР                 ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                     ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                           др Никола Шпирић   


